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Dienvidkurzemes novada pašvaldības 

 Domes deputāta  

Andreja Radzeviča 

 

Viedoklis ar prettiesisku  Domes sēdes norisi 86.jautājumā  

 

Izskatot 2024.gada 28.decembrī Domes sēdē 86.darba kārtības jautājumu “Par 

Dienvidkurzemes novada pašvaldības pretkorupcijas stratēģijas 2025. – 2027. gadam 

apstiprināšanu ir pieļauta prettiesiska rīcība , likumam neatbilstošs protokola saturs 

un nepatiesi sniegta informācija. 

1. Pašvaldības domes deputāta statusa likums nosaka ka deputātiem ir tiesības 

iesniegt priekšlikumus jebkurā domes sēdes izskatāmajā jautājumā . Atbilstoši 

DIENVIDKURZEMES NOVADA PAŠVALDĪBAS DARBA REGLAMENTS tika iesniegti 

priekšlikumi 2 priekšlikumi.   

Uzsākot jautājuma izskatīšanu sēdes vadītājs plkst. 14: 41 izsludināja 

pārtraukumu uz 10 minūtēm. Pēc 10. minūtēm domes sēde netika .  Par sēdes 

atsākšanu netika paziņots , bet sēdes vadātājs sāka ar izteikumiem “ cik esam 

tik balsojam tik ātri nobalsojam ..” ( ieraksts 4:59:03)  papildinot ar “ nu 

jopčik miz”  (ieraksts 4:59:28) . Deputāte Laila Roga sēdes vadītājam norādīja, 

ka ir iesniegti priekšlikumi. Sēdes vadītājs paziņoja ka nav kas uztur 

priekšlikumu un tāpēc par iesniegtos priekšlikumus neizskatīs.  

 Vairāki no klātesošiem atkārtoti  noradīja uz nepieciešamību izskatīt 

priekšlikumus uz ko sēdes vadītājs reaģēja ar izteikumu  

“ Nu pretenzijas būs šakatā  tā vai šitā “ ( Ieraksts 5:00:16 ) 

 

Ne likumā, ne pašvaldības nolikumā, ne reglamentā nav paredzēts juridisks 

jēdziens “uzturēt priekšlikumu” , bet gan attieksme jāpauž balsojot, sēdes 

vadītāja pienākums ir nodrošināt balsošanas procedūru. 

 

Pašvaldību likuma 38.panta trešā daļā nosaka domes sēdes protokolā 

ierakstāmo informāciju. Šīs daļas 8.punktā noteikts, protokolā ir jāieraksta – 

iesniegtie priekšlikumi, bet šajā jautājumā domes sēdes protokolā Andreja 

Radzeviča iesniegtie priekšlikumi nav ierakstīti. 

 



 

 

 

 Dienvidkurzemes novada pašvaldības pretkorupcijas stratēģija  
2025.–2027. gadam 

5.lappusē ir sniegta šāda informācija: 

 

2) 2022. gada 22. un 23. septembrī Pašvaldības centrālās administrācijas 

darbiniekiem, deputātiem notika mācības interešu konflikta un korupcijas 

novēršanas jautājumos; 

 

Šis apgalvojums ir nepatiess , jo visi  deputāti  uz šo īpašo  “divdiennieku” ar 

nakšņošanu Vecpils saieta namā  netika aicināti, nav dokumentālu 

pierādījumu ka tiktu uzaicināti visi deputāti , principi pēc kādiem tika 

uzaicināti deputāti nav zināmi. 

Ievērojot, ka šāda likumam neatbilstoša rīcība ir pieļauta apstiprinot tik augsta 

nozīmīguma dokumentu, kā Dienvidkurzemes novada pašvaldības pretkorupcijas 

stratēģija 2025.–2027. gadam ir pamats informēt KNAB , ka dokuments ir pieņemts 

pretēji likuma noteiktai kārtībai, labai pārvaldībai un ka dokumentā ir ietverta 

nepatiesa informācija. 

 

Ņemot vērā vairākkārtējus likuma pārkāpumus ir pamats lūgt izmantot 

Pašvaldību likuma 67. pants. Citu pašvaldības lēmumu tiesiskuma kontrole 

(1) Ja Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija konstatē domes 

pieņemtā lēmuma prettiesiskumu, pēc vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministra ierosinājuma domei ir pienākums attiecīgo lēmumu 

atkārtoti izskatīt tuvākajā domes sēdē un lemt par lēmuma atcelšanu vai 

grozīšanu pilnībā vai daļā vai atstāt to negrozītu, domes lēmumā norādot 

šādas rīcības pamatojumu. 

 

Papildus informēju ka būtiskākais manis iesniegtais  priekšlikums  bija fragments no 

Aigara Evardsona izstrādātā Dienvidkurzemes novada pašvaldības pretkorupcijas 

stratēģijas 2023.–2026. gadam, kuru pirms pusotra gada 2023.gada 22.jūnija Finanšu 

komitejas sēdē   Aigars Evardsons aizstāvēja un pamatoja tā nepieciešamību,  

2. Nodrošināt informācijas pieejamību par “zemsliekšņa iepirkumiem” 

(Iepirkumiem, kuriem paredzamā līgumcena ir zemāka par Publisko iepirkumu 

likuma un Sabiedrisko pakalpojumu sniedzēju iepirkumu likuma piemērošanas 

sliekšņiem),  

par  ko liecina 2023.gada 22.jūnija Finanšu komitejas protokols (izvilkums)jautājuma 

apspriedes laikā noraidīja priekšlikumu kurus pats 



11.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības pretkorupcijas stratēģijas 2023. – 

2026.gadam apstiprināšanu 

Ziņo Aigars Evardsons 

Būtība – Pamatojoties uz Ministru kabineta 2017. gada 17. oktobra noteikumu 
Nr. 630 “Noteikumi par iekšējās kontroles sistēmas pamatprasībām korupcijas un 
interešu konflikta riska novēršanai publiskas personas institūcijā” 3. un 6. punktu, 
Dienvidkurzemes novada pašvaldības domes 2023. gada 23. februāra noteikumu 
Nr.172 “Korupcijas novēršanas sistēma Dienvidkurzemes novada pašvaldībā” 9. 
punktu un 9.1. apakšpunktu, nepieciešams apstriprināt Dienvidkurzemes novada 
pašvaldības pretkorupcijas stratēģiju 2023. – 2026.gadam. 

A.Radzevičs jautā kādā veidā pašvaldība nodrošinās publicēšanu atvērto datu 
portālā? 

A.Evardsons informē, ka tiks izstrādāts rīcības plāns. Atvērto datu failu 
publicēšana tiek organizēta vairākās pašvaldībās, tās mērķis, lai sabiedrība ir 
informēta par pašvaldības finanšu līdzekļu izlietošanu un norāda, ka publicēšanu 
paredzēts ieviest ar nākošo gadu. 

A.Radzevičs jautā vai ar nākošo gadu tiks publicēti visi pašvaldības slēgtie 
līgumi? 

A.Evardsons atbild, ka iespējams kāda sadaļa no līguma netiks publicēta, bet 
līguma summas gan tiks publicētas. Šobrīd šāds projekts tiek realizēts Rīgas pilsētā, 
kā arī citos pie Rīgas novados. Šāda prasība par datu publicēšanu ir Eiropas 
organizāciju rekomendācija. 

 

Dome gan  man nezināmu iemeslu dēļ to neizskatīja , bet tas bija  reāli daudz vairāk 

vērsts uz korupcijas risku samazināšanu. 

 

Šobrīd informācija par “zemsliekšņa “ iepirkumiem netiek publicēta, bet gan tiek 

slēpta. 

 

 

Lūdzu šo viedokli publicēt Pašvaldību likuma 38.panta piektās daļas noteiktā 

kārtībā. 

 

 

 


